
 
 

   

 

 
 
Studienævnet for Psykologi 
 

 
 

 
 
Side 1/7 

Medlemmerne af Studienævnet  
for Psykologi 
 

Referat af 1. møde i Studienævnet for Psykologi 
 

Tid: 1. marts 2023, kl. 10.00 – 12.00 
Sted: Bygning 1350, lokale 314 
 
 
 
Dagsorden 
 

1. Godkendelse af dagsorden 
 

2. Orientering fra formanden  
 

3. Afgørelser til orientering og/eller beslutning fra dispensations- og meritud-
valget 
 

4. Drøftelse af undervisningsevalueringsresultater for psykologiuddannelsen, ef-
teråret 2022 
Bilag 4a: Procedure for undervisningsevalueringer, 4b: E22 Bachelorud-
dannelsen og tilvalg, 4c: E22 Kandidatuddannelsen og tilvalg 
 

5. Drøftelse af undervisningsevalueringsresultater for Masteruddannelsen i rus-
midler, efteråret 2022 
 

6. Beslutning om mundtlig eksamen bachelorseminarer F24 og fagets omfang 
og opbygning 
Bilag 6: Forslag til omformulering af krav til BA projekt 
 

7. Drøftelse af projektorienteret forløb og gradueret eksamen F24 
Bilag 7a: Sagsfremstilling, projektorienteret forløb, 7b: Kursusbeskrivelse, 
projektorienteret forløb gældende fra E23 

 
8. Drøftelse af ændringer i metodeundervisningen gennem bachelor- og kandi-

datuddannelsen 
 

9. Fremtidige dagsordens punkter 
 

10. Eventuelt  
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Til stede: 
Lektor Mimi Yung Mehlsen  
Lektor Jesper Aagaard  
Postdoc Sigrid Juhl Lunde (suppleant) 
Studerende Signe Kirk Hovaldt  
Studerende Khava Temirlanovna Baskhanova  
Studerende Clara Rindom Nielsen  
Studerende Anne-Sofie Balsgaard Brandt  
Studerende Elisabeth Fryd (suppleant) 
 
Desuden deltog: 
Carsten Dalsager, sekretariatsleder (observatør)  
Tine Fuglsang, Studienævnsbetjening og rådgivning (referent)  

 
Fraværende med afbud: 
Lektor Ali Amidi  
Lektor Annette Elisabeth Bohn 
Dennis Haarup Karlsen, Vejledning og studieinformation (observatør) 

 
 

Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 
Dagsordenen blev godkendt. 
 

Punkt 2. Orientering fra formanden  
Der er fundet russekretær til bacheloruddannelsen, men mangler fortsat at 
blive ansat en kandidat-russekretær. En af studenterrepræsentanter var inte-
resseret i at blive ansat ift. dette. 
 
På Uddannelsesforum har der været et oplæg af Anders Hyldig, CED og Car-
sten Bergenholtz, MGMT vedrørende udfordringer og nye muligheder med AI 
chatrobotter ved eksamen og i undervisningssammenhæng af. Begge er invi-
teret til at holde oplæg på et medarbejdermøde på instituttet i april. Hvis 
nogle af studenterrepræsentanterne ønsker at deltage, er der mulighed for 
dette.  
 
På det kommende møde i Uddannelsesforum i april skal de åbne svarkatego-
rier i undervisningsevalueringerne samt formulering af evalueringsspørgsmå-
lene drøftes. Der var desuden forslag om drøftelse af udviklingen i dispensati-
onsansøgninger vedrørende særlige prøvevilkår. 
 

Punkt 3. Afgørelser til orientering og/eller beslutning fra dispen-
sations- og meritudvalget 
Der var ikke noget til punktet. Mikkel stopper som sagsbehandler i BSS Stu-
dier i midten af april og afløses af Bolette Bligaard, der tidligere har under-
støttet psykologi i UVA/EKA for en kortere periode. 
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Punkt 4. Drøftelse af undervisningsevalueringsresultater for psykolo-
giuddannelsen, efteråret 2022 
Til punktet var fremsendt procedure for undervisningsevalueringer samt evalue-
ringsresultater for efteråret 2022 for bacheloruddannelsen, kandidatuddannel-
sen og tilvalg. På baggrund af dette materiale blev undervisningsevalueringerne 
drøftet med afsæt i indikatorerne: under 3,2 = rød, mellem 3,2 - 3,8 = gul, og 3,8 
eller derover = grøn. 
 
På bacheloruddannelsen var der ingen fag, der gik i rød. De tre engelsksprogede 
seminarer: ‘Ethics and Moral Psychology’, ‘Nostalgia Advertising and Autobio-
graphical Memory’ og ‘Applied Social Psychology: Consultancy, Behaviour 
Change, Policy Advice’, der samlæses med kandidatuddannelsen, gik i gul. Der 
var en formodning om, at det blandt andet var samme gruppe af studerende, der 
gik igen på alle tre seminarer. Studielederen taler med underviserne. To af semi-
narerne vil blive udbudt igen. ’Psykologiens fundering og perspektiv’, ’Forsk-
ningsmetode 3’ og ’Pædagogisk psykologi’ gik ligeledes i gul. ’Forskningsmetode 
3’ ligger lavere end sidste år. Drøftelse af metodefagene og sammenhængen mel-
lem disse er et af punkterne på dagens dagsorden, da udbyttet af metodeunder-
visningen generelt kunne være højere.  
 
Det blev fremhævet, at der er en meget lav svarprocent på 20% på ’Pædagogisk 
psykologi’, og at det derfor er vigtigt, at det bliver videregivet til fagkoordinato-
rerne, at der skal afsættes tid til at evaluere ift. forelæsningerne. Studienævnet 
har tidligere fremhævet, at der skal sættes tid af til besvarelse af evalueringerne i 
undervisningen. Det bedste er et par uger inden undervisningen slutter, så der 
også kan gives en tilbagemelding på evalueringerne efterfølgende. Der er desu-
den mulighed for at søge inspiration til afviklingen af evalueringerne hos de fag, 
der har en høj svarprocent.  
 
Feedback blev endvidere drøftet. Det blev bemærket, at standardspørgsmål Q5 
vedrørende feedback ikke er særlig relevant ift. forelæsningerne. På fag der både 
har forelæsninger og instruktorundervisning, kan der desuden være en risiko for, 
at de studerende kun evaluerer feedback ift. forelæsningerne og ikke medtænker 
instruktorundervisningen. Ift. ’Psykologiens fundering og perspektiv’, som består 
af 4 mindre skriftlige opgaver, som afholdes i løbet af semesteret, var der forslag 
om løbende overordnet feedback ift. disse. Formanden taler med fagkoordinato-
ren om muligheden for dette.  
 
På kandidatuddannelsen var der ingen fag, der gik i rød. ’Forskningsmetode 4’ 
gik i gul. De tre engelsksprogede seminarer: ‘Ethics and Moral Psychology’, ‘No-
stalgia Advertising and Autobiographical Memory’ og ‘Applied Social Psycho-
logy: Consultancy, Behaviour Change, Policy Advice’ der samlæses med bache-
loruddannelsen gik ligeledes i gul. Forskningsmetode 4 er et lille fag på 5 ECTS, 
der kræver meget. Der er ofte stor forskel på holdene, og tilbagemeldingerne fra 
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de studerende kan være meget forskellige. Nogle studerende synes, at faget er 
overflødigt og kræver en for stor indsats. Andre, er glade for det. Der gøres ofte 
brug af undervisere, der ikke har så stor undervisningserfaring, og studielederen 
vil derfor søge for, at underviserne bliver bedre forberedt og får mere præcis vej-
ledning på forhånd. Da faget ligger på 1. semester på kandidatuddannelsen, kan 
det desuden have en vigtig social funktion, hvor de studerende lærer hinanden at 
kende via gruppearbejdet.  
 
Punkt 5. Drøftelse af undervisningsevalueringsresultater for Master-
uddannelsen i rusmidler, efteråret 2022 
Der eftersendes en udtalelse fra studielederen på Masteruddannelsen i rusmidler 
gældende for efteråret 2022. 

 
Punkt 6. Beslutning om mundtlig eksamen bachelorseminarer F24 og 
fagets omfang og opbygning 
I forlængelse af studienævnets drøftelse på mødet den 25. januar 2023 opsum-
merede formanden forslaget om ændring af bachelorseminarerne, hvor hvert se-
minar vil bestå af 6 mødegange med tilhørende vejledning. Bacheloropgaven af-
leveres 2 uger tidligere end i dag, dvs. midt i maj, med gradueret karakter og eks-
tern censur. Derved vil opgaven kunne nå at blive bedømt, inden den skal præ-
senteres til den mundtlige eksamen. Efter afleveringen afholdes et præsentati-
onskursus over 2 – 4 dage, hvor der trænes i at bruge mundtlighed og præsenta-
tion af opgaven. De studerende mødes i bachelorseminarhold og træner med en 
instruktør. Tilstedeværelse er en forudsætning. Bachelorseminaret afsluttes med 
en mundtlig præsentation af bacheloropgaven i sidste halvdel af juni med karak-
teren bestået/ikke-bestået. Bachelorvejleder og holdunderviser fra præsentati-
onskurset er til stede som eksaminatorer. Der er som hidtil tale om to forskellige 
eksamener, en for bachelorprojektet, og en for den mundtlige præsentation. Der 
blev spurgt til, hvad der sker, hvis en studerende dumper bacheloropgaven. I så-
danne tilfælde, skal bachelorseminaret ikke tages om. Den studerende vil i stedet 
præsentere emnet frem for bacheloropgaven. 
 
Ift. at fremrykke afleveringsfristen for bacheloropgaven med 14 dage bemærkede 
studenterrepræsentanterne, at dette vil gøre det sværere at få tid til at lave et em-
pirisk bachelorprojekt. Det blev derfor foreslået, at der i efteråret laves en sær-
skilt informationsforelæsning om empirisk bacheloropgave. Det blev ligeledes 
drøftet, om den mundtlige præsentation kunne ligge i løbet af bachelorseminaret 
i stedet. Formanden bemærkede, at præsentationen var lagt til sidst med henblik 
på, dels at de studerende var afklarede ift. emnet for deres bachelorprojekt, og 
dels at de havde fået undervisning i præsentationsteknik. Desuden er den 
mundtlige præsentation tænkt som en afslutning på bacheloropgaven. Der var 
enighed i studienævnet om, at det er positivt, at der kommer mere mundtlighed 
på uddannelsen.  
 



 
 

  
  

Side 5/7 

 

Til punktet var desuden vedlagt et forslag til omformulering af krav til problem-
stillingen i bachelorprojektet. I forslaget fremgår det, at den valgte problemstil-
ling skal begrundes i psykologisk teori og ikke udelukkende må beskrive og vur-
dere praktiske løsninger og metoder. Det teoretiske grundlag skal inddrages og 
diskuteres, og det forventes, at almene psykologiske begreber indgår i besvarel-
sen.   
 
Studienævnet godkendte forslaget om ændring af bachelorseminarerne gæl-
dende fra F24 og forslaget til omformulering af krav til den valgte problemstil-
ling i bachelorprojektet gældende fra E23. 
 
Punkt. 7. Drøftelse af projektorienteret forløb og gradueret eksamen 
F24 
Til punktet var fremsendt sagsfremstilling vedrørende projektorienteret forløb 
samt kursusbeskrivelse for tilretning af det projektorienterede forløb gældende 
fra E23 og godkendt af studienævnet 31. august 2022. Sammensætningen af for-
løbet har været drøftet på studienævnsmøderne den 22. juni og 31. august 2022. 
I den forbindelse blev det besluttet, at det projektorienterede forløb skulle beva-
res som et 15 ECTS fag med et seminar eller grundfag ved siden af. Det var derfor 
ikke strukturen, men indholdet der blev kigget nærmere på ift. at lette arbejdsbe-
lastningen i faget. Fra E23 er ugemodulet nedsat fra 4 til 3 dage, og TP-grup-
perne nedsat fra 8 mødegange á 3 timer til 7 mødegange á 2 timer. Eksamen er 
desuden ændret fra en 9 siders skriftlig eksamen til en 3 siders skriftlig eksamen 
efterfulgt af 20 minutters mundtlig eksamen med intern censur. 
 
Efterfølgende er det projektorienterede forløb blevet drøftet på Uddannelsesfo-
rum, og som en følge heraf lægges der op til en harmonisering af læringsmål, ek-
samens- og bedømmelsesform samt timeomfang. Udgangspunktet er mere teore-
tisk tyngde i faget og en højere grad af akademisk vægtning. Der opfordres til, at 
der bedømmes med gradueret karakter frem for bestået/ikke-bestået. Forman-
den fremhævede, at det på psykologi er obligatorisk at komme i praktik pga. Eu-
ropsy-kriterierne, modsat de øvrige uddannelser på Aarhus BSS, hvor det pro-
jektorienterede forløb er frivilligt. Det vil derfor blive undersøgt nærmere, om 
det projektorienterede forløb på psykologi, der er tilrettet fra E23, kan køre vi-
dere uden at ændre bedømmelsesform. 
 
Både formand og næstformand var enige om, at det vil være en for stor arbejds-
mæssig belastning at gøre eksamen gradueret, hvis der ikke samtidig sker nogle 
ændringer i sammensætningen af faget. Drøftelsen i studienævnet tog derfor af-
sæt i, om kravet om en gradueret og teoretisk eksamensafprøvning, vil kunne be-
grunde, at ECTS-vægtningen i det projektorienterede forløb øges fra 15 til 20 
ECTS med en mundtlig eksamen og kombineres med et 10 ECTS redskabsfag be-
stående af ugemodulet og TP-grupperne. Dette vil være ensbetydende med, at de 
studerende mister et seminar eller grundfag. Mange af de studerende, der er i 
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praktik, skyder det fag, der ligger i samme semester som praktikken. Fremadret-
tet vil dette måske ikke være muligt, hvis SU’en er gældende for 5 år. Der er des-
uden en tendens til at vælge et grundfag, hvor der ikke er tilstedeværelseskrav. 
 
Der blev spurgt til, om der kunne være mulighed for at flytte Test- og undersø-
gelsesmetode, så faget ligger samtidig med praktikken. Formanden bemærkede, 
at dette blandt andet vil kunne give en udfordring ift. de norske studerende, der 
har bedst mulighed for at tage forløbet i samlede blokke. Andre sammensætnin-
ger af fagene på 1. og 2. semester og ændringer i ECTS blev ligeledes foreslået. 
Formanden fremhævede, at en revision af kandidatstudieordningen med afsæt i 
10 ECTS fag har været drøftet i studienævnet af flere omgang og efterfølgende 
fremlagt for det faglige miljø. Der har ikke været tilslutning til bytte rundt på el-
ler ændre ECTS vægtning på fagene. Pt. vil der derfor udelukkende være tale om 
at ændre på det projektorienterede forløb og skære ned på et seminar eller 
grundfag i forbindelse hermed, hvilket også vil kunne frisætte nogle underviser-
kræfter. Hvis ECTS vægtningen ændres i nogle fag, vil det kræve en nye studie-
ordning. Denne vil først kunne træde i kraft E24 og skal være godkendt i studie-
nævnet inden sommerferien.  
 
Det blev aftalt, at studenterrepræsentanterne spørger de studerende, om de vil 
være parate til at give afkald på et fag. Det undersøges, om der er mulighed for at 
få nogle tal på, hvor mange der udskyder et fag i forbindelse med det projektori-
enterede forløb og venter med at tage faget til efter specialet. Det undersøges 
endvidere, om psykologi kan fortsætte med den nye strukturering af projektori-
enteret forløb gældende fra E23 og dermed fritages for kravet om at ændre til en 
gradueret bedømmelse. 
 
Punkt 8. Drøftelse af ændringer i metodeundervisningen gennem ba-
chelor- og kandidatuddannelsen 
Generelt får metodefagene ikke særligt gode evalueringer, og der koordineres 
ikke underviserne imellem. Til efteråret vil dette blive tema på et internat for un-
derviserne, og formanden ville derfor gerne have input fra studienævnet som ud-
gangspunkt til diskussion med underviserne. Ift. ’Psykologiens fundering og per-
spektiv’ blev der peget på, at faget fremstår rodet og peger i mange forskellige 
retninger uden større sammenhæng. En klarere linje og tydeligere formål med de 
forskellige dele kunne hjælpe på dette. Det blev bemærket, at statistik og kvanti-
tativ metode med fordel kunne ligge på samme semester, så statistik vil kunne 
benyttes direkte. Omvendt kan det også føre læring med sig at lade det ligge 
sommeren over. En kobling mellem pædagogisk og kvalitativ metode ift. casear-
bejde blev ligeledes foreslået. Der blev desuden peget på, at det er vigtigt at hu-
ske på udveksling, hvis der byttes rundt på nogle fag. Typisk tager de studerende 
ud på 5. semester i forbindelse med kvantitativ metode og et seminar. Forman-
den vil indkalde underviserne til en drøftelse af sammenhængen mellem de for-
skellige metodefag og vender muligvis tilbage med spørgsmål ift. dette.  
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Punkt 9. Fremtidige dagsordens punkter 
o Projektorienteret forløb 
o Metodeundervisningen 

 
Punkt 10. Eventuelt  
Der var ikke noget under punktet. 
 
Mødet sluttede kl. 12. 
 
Mimi Yung Mehlsen / Tine Fuglsang  
Formand                       Referent    
 

 

 
 
 


